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 .ملخص البحث
 

 .الإستراتيجية الاستيطانية الإسرائيلية في القدس وانعكاساتها على الأمن الفلسطيني

يوني في شكل الاستيطان الإسرائيلي في مدينة القدس إحدى دعائم المشروع الصه
الذي  ؛الإسرائيلي الاستيطانيوأهميتها في الفكر ، وصية المدينةخصفلسطين، وذلك نظرا ل
، كونها العاصمة الأبدية لدولة إسرائيل الكبرى، الشيء الذي (توراتي ) يستند إلى بعد عقدي 

على  أدى بدولة الاحتلال الإسرائيلي لتبني إستراتيجية استيطانية تقوم في أبعادها وأهدافها
 .عن محيطها العربي والإسلاميإيجاد أقلية عربية بالمدينة، مع فصلها 

انعكست استمرارية وتيرة الاستيطان في المدينة، وفي كل الضفة الغربية على التوصل 
إلى تسوية سلمية للصراع الفلسطيني ـ الإسرائيلي، وهو ما انعكس بدوره على مشروع 

 ؛بإقامة هذه الدولة" فكرة الأمن الفلسطيني"شأنها تجسيد  الدولة الوطنية الفلسطينية التي من
يتمتع مواطنوها بالحقوق والحريات الإنسانية، أين سيادتها على رقعة جغرافية ل ممارستهاو

أو عدوان الدولة على حماية أمنهم واستقرارهم، والدفاع عنهم ضد أي تهديد هذه وتسهر 
 .خارجي

مشروع الدولة "دولية في عدم نجاح قتضيات ومداخلية ساهمت مجموعة من محددات 
حل الدولتين أم حل الدولة الواحدة الثنائية القومية ) سيناريوهات وفقا للعديد من ال" الفلسطينية

، ويتعلق الأمر بصفة خاصة؛ بالوجود الإسرائيلي ذاته، ونظريته حول الحدود الآمنة (
أو ما " والمستوطنات، واللاجئين مسألة القدس،"والعمق الاستراتيجي، وهو ما جعل من 

 .في تسوية النزاع بين الطرفين المتنازعينمحددات أساسية " بقضايا الحل النهائي"يعرف 
وأمام انسداد المسار التفاوضي؛ مع استمرارية التمسك بالقدس عاصمة للدولة 

اك ضمن حرالشارع العربي من  يشهدهمع ما وزيادة وتيرة بناء المستوطنات،  الإسرائيلية،
كتيار معارض لفكرة ، تجد مقاربة المقاومة تفعيلا متجددا لها  ،"الربيع العربي"ما يسمى ب

وتحرير الأرض  "الدولة الفلسطينية"هدف وحيد نحو بلوغ الطريق السلمية الالتسوية كون 
، والذي من خلاله يتجسد الأمن الفلسطيني، وهو ما يرى البحث فيه حلا ومخرجا والمقدسات

 .المباركة " الثورة الجزائرية"ية الفلسطينية، على نموذج للقض
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     Synthesis: (summary) 

 

The Israeli settlement strategy in Jerusalem  

and its reflections on the Palestinian security. 

 

     The Israeli Settlement in Jerusalem (El-Quods) City has formed one of the Zionist Project 

Foundations in Palestine; for the specificity of the city and its importance in the Israeli 

Settlement Thought based on Nodular Biblical (Torah Creed) as been The Eternal Capital of the 

“Israeli Big State”, the thing that led by The Colonial State of Israel to adopt a settlement 

strategy based on dimensions and purposes of implementing an Arabic Minority in the city by 

separating it from its Arabic and Islamic surroundings. 

    The continuity of the settlement’s pace has reflected the city and in all the West-Bank in 

order to arrive to a peaceful arrangement of the Palestinian and Israeli Conflict; this in turn has 

impacted the National Palestinian State Project, that has to elaborate “The Idea of the 

Palestinian Security” by establishing this state and practicing its sovereignty in a geographical 

label, where its citizens enjoyed their human rights and freedom and the state guaranteed their 

safety and stability and defending them against any threat or external enemy. 

       A group of the internal determinants and international requirements have contributed to 

the non- success of “The Palestinian State Project” according to various scenarios or versions ( 

the resolution of both state or the resolution of a single paired ethnical state), the matter is 

linked in a specific way with the Israeli Existence itself and its theory about the secured 

territories besides the strategically path ; that is why “The Jerusalem Question, The Settlements, 

The Refugees” or what are known by  “The Final Resolution Cases” are considered as basic 

determinants in the arrangement of the conflict between the two disputed parties. 

        In front of The Negotiations’ Obstruction with the continuity of keeping the adherence of 

Jerusalem as the Main City of the Israeli State; and the increase of the settlements buildings 

movement, with what is observed by the Arabic outside stir including what is called “The Arab 

Spring” that find the asymptotic of the resistance an effectiveness of its renewal. 

      As an opposed approach to the idea that the peaceful arrangement is the only being way 

towards reaching the goal of “The Palestinian State” and the liberation of the land and the sacred 

places; through which the Palestinian Security can be elaborated...the thing that the research-

paper sees as a solution and an exit to the Palestinian Case like the model of the blessed 

“Algerian Revolution”.    
  

      

  

 

      


